
Kaupungin toimialojen ja seurakuntayhtymän ajankohtaiset asiat

Vammaisneuvoston asiantuntijaedustajat Vantaan kaupungin eri toimialoilta sekä Vantaan
seurakuntayhtymästä esittelevät lyhyesti oman toimialansa/seurakuntayhtymän ajankohtaisia asioita.

IK/K-PH

Tilakeskuksen Ifa Kytösaho esittelee, että tilakeskuksella meneillään olevia hankkeita ovat tällä hetkellä 
kulttuurikeskus Vernissan hankesuunnitelma, Itä-Vantaalle sijoittuvan Elmun uimahallin valmistelu, 
Ammattikorkeakoulun kouluhanke. Kytösaho nosti esille, että vammaisneuvoston rakennusjaoksen 
toivotaan kannanottoa lausuttavaksi lähitulevaisuudessa liittyen Elmun uimahalliin. Pyyntöön 
kannanotosta vammaisneuvosto totesi, että ottavat asian käsittelyyn, kun pyyntö tulee. 

Keskusteluun tuotiin esille, Kaupungin julkisten tilojen iltakäyttö ja niiden esteettömyyden 
huomioiminen. 

AR/K-PH

Liittyen koronapandemiaan (Covid-19) tilanne tällä hetkellä Vantaan kaupungin kouluissa tilanne hyvä 
huomioiden kaikki koulutusasteet. Tiedossa olevat todetut koronadiagnoosit yksittäistapauksia, joissa 
noudatettu voimassa olevia viranomaissuosituksia. 

Marinin hallituksen hallitusohjelmassa linjattu oppivelvollisuuden laajentaminen koskemaan 18- 
vuotiaaksi asti tulossa käsittelyyn eduskunnassa lokakuussa, jonka jälkeen tulossa aiheeseen liittyen 
äänestys. Mikäli oppivelvollisuuden laajentamisesta päätetään eduskunnan äänestyksessä myöntävästi, 
tulee se vantaan kaupungissa voimaan aikaisintaan elokuussa 2021 alkaen. 

AP/ K-PH

Kaupunkikulttuurin toimialalla ohjaustoiminnat alkaneet käynnistymään Koronapandemian jälkeiseen 
aikaan. Eri kuntoutustoiminnoissa Korsossa ja Hakunilassa olevat kuntoutusryhmät vielä toistaiseksi ei 
toiminnassa. Koronanaikaan yhteistyössä Fressin kanssa toimineet etäjumpat keräsivät positiivista 
palautetta, jonka myötä liikuntapalvelut alkavat kehittää omaa etäjumppiin liittyvää tuotantoa. 

Liikuntapalveluissa käynnistynyt Ikiliikkujat- hanke, jonka tavoitteena on pyrkiä aktivoimaan kotona 
asuvia erityisryhmiin kuuluvia ihmisiä, joilla fyysinen kunto heikentynyt. Hankkeen työntekijänä 
aloittanut Hanna Valkeinen, jota Erityisliikunnan suunnittelija Anne Pakarinen ehdottanut esittelemään 
Hankkeen sisällöstä vammaisneuvostolle.  Vammaisneuvosto kannattanut asiaa. 

Liikuntapalveluilla käynnistymässä erityisuimakorttien uudistamisprosessi, josta tarkempaa tietoa tulossa
lähitulevaisuudessa. 

TS/ K-PH

Vantaan seurakuntayhtymän edustaja Terhi Suonsivu kertonut, että seurakunnan vammaistyöhön 
liittyvät toiminnat alkaneet käynnistymään koronapandemian jälkeiseen aikaan. Tikkurilan kirkon 



valmistumisen kunniaksi tulossa messu, joka tullaan televisioimaan sekä näyttämään Tikkurilan kirkkoon 
yhteyteen tulevalle näytölle. 

ML-L/ K-PH

Sosiaali- ja terveydenhuollon toimialla alkanut vuoden 2021 talousarvion valmistelu. Vuonna 2020 
talousarvio ylittymässä 11 miljoonaa euroa. Henkilökohtaisen avun budjetin ylittyminen on 2,2 miljoonaa
euroa. Vanhus- ja Vammaispalveluiden johtaja Minna Lahnalampi-Lahtinen toi esille kokouksessa, että 
taloustilanne on tällä hetkellä haastava johtuen koronapandemian aiheuttamista kustannuksista sekä 
väestön vanhenemisesta. Koronavirus pandemiaan liittyvä tilanne vammaispalveluiden asumisyksiköissä 
hyvä. Uusia tartuntatapauksia ei toistaiseksi ole ja henkilökuntaa ohjeistettu maskin käyttöön.

Sosiaali -ja terveyspalveluiden osalta haasteena ollut keväällä uudistunut kuljetuspalvelut, jossa 
kilpailutuksen myötä palveluntarjoajiksi tullut taksiyritystä. Vammaisneuvoston jäsenistössä nostettu 
esille haasteiksi kuljetuspalveluiden käyttömäärän johdonmukaista seurantaa, koska tällä hetkellä 
jokaisella taksiyrityksellä oma matkojen määrän seuranta. Minna Lahnalampi-Lahtinen nosti esille, 
Apottiin-liittymisen myötä myös sosiaali- ja terveyspalveluissa käytössä kaksi rinnakkaista 
asiakastietojärjestelmää, joka hankaloittaa matkojen seurantaa. Vammaisneuvoston jäsenissä myös 
huolta herättänyt Taksiyritysten kysymykset tarkoista sijainneista, joka ilmenee katuosoitteen lisäksi 
myös rapun ja asuinhuoneiston kysymisenä. Vammaisneuvosto nosti esille aiheeseen liittyvät eettiset 
haasteet. 

Kokouksessa tuotu esille, että lokakuussa järjestetään seuraavaan vammaisneuvoston kokoukseen, 
pyritään keräämään kysymyksiä kuljetuspalveluihin liittyvistä haasteista, joihin pyritään vastaamaan 
kokonaisvaltaisesti. Aiheeseen liittyvästä koordinaatiosta vastaa vammaisneuvoston sihteeri Kalle-Pekka 
Hietala. 

Vammaisneuvosto 9.9.2020

Esitys:
Merkitään tiedoksi.

Päätös:
Merkitään tiedoksi esille nousevat asiat. 


